

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut 1.8.2026 alkaen

SivHyv 20.01.2026 § 5
23/00.02.09/2026

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut on sidottu indeksiin varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain (1503/2016) 16 §:n perusteella. Varhaiskasvatuksen asiakasmaksuja on tarkistettu 26.11.2025 annetulla opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoituksella (1028/2025). Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain edellyttämät indeksitarkistukset asiakasmaksuun ja tuloarajoihin tehdään joka toinen vuosi. Edellinen indeksitarkistus tehtiin 1.8.2024.

Elokuun 2026 alusta voimaan tulevan indeksitarkistuksen myötä varhaiskasvatuksesta perittävä enimmäismaksu on ensimmäisen lapsen osalta 335 € (nyt 311 €) kuukaudessa ja alin perittävä maksu 32 € (nyt 30 €). Toisesta lapsesta perittävä maksu on enintään 40 % nuorimman lapsen maksusta eli enintään 134 € (nyt 124 €) kuukaudessa. Seuraavien lasten maksu on 20 % nuorimman lapsen maksusta.

Tulorajat ja maksuprosentit 1.8.2026 alkaen

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen tulorajat muuttuvat indeksitarkistuksen vuoksi seuraavasti:

Perheen henkilömäärä	Tuloraja 1.8.2026 alkaan €/kk suluissa nykyiset tulorajat (1.8.2024)	Maksuprosentti
2	4 369 (4 066)	10,7 %
3	5 635 (5 245)	10,7 %
4	6 399 (5 956)	10,7 %
5	7 163 (6 667)	10,7 %
6	7 925 (7 376)	10,7 %

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain 5 §:n 3 momentissa tarkoitettu yli kuusihenkisen perheen maksun määrittämisessä käytettävän tulorajan lisäys kustakin seuraavasta perheen alaikäisestä lapsesta on 1.8.2026 lähtien 295 euroa. (Korotus nyt 275 €).

Esittelijä

Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Tuulia Säkkinen

Päätösehdotus

Sivistys- ja hyvinvointilautakunta vahvistaa opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoituksen (1028/2025) mukaiset indeksitarkistukseen liittyvät muutokset.

Päätös

Hyväksyttiin.
Merkitään tiedoksi, että Laura Kaattari poistui pykälän käsittelyn jälkeen klo 17.34.

